

ふうみ通信

～ 第 40 号 ～

令和6年11月発行

認知症対応型共同生活介護

ラヴィータ・ドゥーエ

小規模多機能型居宅介護

ラヴィータ・トレ

〒554-0012 大阪市此花区西九条2-15-6
TEL06-6147-8070 FAX06-6147-8071
<http://lavita-syafuku.com>



A photograph showing a young woman wearing a black t-shirt and a white face mask serving sausages on sticks to an elderly woman who is smiling. The elderly woman is wearing a light-colored patterned shirt. They are in a room with other people in the background, some also wearing masks. A large black barbecue grill is in the foreground on the left, with several sausages cooking.

今年の6月に4階からトレ
へ移動しました、石田理絵と
申します。まだまだ慣れない
環境ながらも一生懸命頑張り
ますので、どうぞよろしくお
願いします。

さて、暑さの記録更新ばか
りで残暑どころか夏真っ盛り
の8月20日、トレの夏祭りを
開催しました。催しの企画や
フロアの装飾に買出しなど、
我々職員も楽しみながら一丸
となり準備を進め、アツとい
う間に当日を迎えるました。

当日は朝一番から昼食作り
に大忙しです。『バイキング
形式で屋台グルメを食べよう
!』という企画のもと、たく
さんの料理を作りました。夏
祭りに参加されるため来所さ
れた利用者さん達も、着くや
いなや「任せなさい!」とベ
テラン主婦の手捌きでたくさ

んのお手伝いをして頂きました。いなり寿司に焼きそば、フランクフルトや冷やしきゅうり等々、好きなものを好きだけ取つて食べてと、参加された16名みんなで賑やかな昼食となりました。午後からは輪投げや魚釣り、千本引きなどのお店が開店。それぞれ好きなコーナーへ向かい、たくさん景品をゲットされ、ニコニコ笑顔です。

れ言、したる元ベ



A photograph showing a woman in a dark t-shirt kneeling on the floor, handing a pink gift bag to another woman who is seated in a wheelchair. The woman in the wheelchair is wearing a light green top and grey pants. They appear to be in a room decorated with colorful streamers and balloons, suggesting a celebratory occasion like a birthday or anniversary.



長寿を祝う会



(2)

秋の遠足

急に涼しくなり秋らしい季節になつてきました。と言うことで、秋の遠足を3班に分かれました。別々の場所に行きました。



1班は“大衆演劇”
「若い頃よく踊つとつ
たで」と話していたB
さん。さすが踊つてい
ただけあり、ノリノリ
で手拍子をしながらの
観賞。他入居者さんも
「こんなん初めて見た
わ。箕面で見たんとは
違うわ」と言つていま
した。1部で「帰る」
と言うかと思つていま
したが、最後まで樂し
んで觀っていました。



10月秋の遠足

元々4階で働いていましたが、約1年前に産休・育児休暇をいたしました。だき、5月から復帰して3階の所属となりました今釜実樹です。気持ちを新たに頑張りたいと思いますので、よろしくお願ひします。

10月16日に入居者さん全員と職員6名で秋の遠足「ユニバーサル・シティウオーカー」に行きました。当日雨予報でしたが、曇り空でなんとかもちこたえ、まず入り口周辺で集合写真。その後は各班に分かれて昼食タイム。



A photograph of three elderly men sitting at a wooden counter in a restaurant. They are all smiling and gesturing with their hands towards the camera. The counter is covered with various items, including stacks of plates, glasses, and small bowls. In the background, there are shelves filled with more dishes and other people in the restaurant.

「いらん」と言わされていましたが、目の前のデザートを見て「よし、食べてみようかな」とペロリと完食。A氏は「余は満足じや！」と笑みを浮かべ、H氏は「お腹いっぱいだよ」と笑つていました。帰りはドライブがてらに舞洲を一周。秋の遠足を味わつていただけかなと思います。

私自身、遠足に参加したのは初めてで、いつもと違う嬉しそうな表情をたくさん見ることができ、とても嬉しかつたです。



以前は、トレや3階で勤務していましたが、今回縁があり、4階で働く事になりました。自分自身ラヴィータで働く事、約10年になりますが、4階は初めてなので、当初は不安一杯でした。

勤務する事数ヶ月が経過しました。印象としては、4階は他の階と違い、女性だけの階で日々いろいろな事が起こり、とてもインパクトのある階だと実感しました。また個性豊かな入居者様が多く、ある入居者様は、家事全般を手伝ってくれたり、一日の流れを教え



A group of elderly women are gathered in a classroom or activity room. They are all smiling and waving their hands towards the camera. In the background, there is a wall decorated with various children's drawings and a red and white striped banner with the Japanese characters 'まつり' (Matsuri) written on it. The women are dressed in casual clothing, and the overall atmosphere appears to be one of a fun group activity or celebration.



Three elderly women are sitting on a bright yellow couch in a kitchen. The woman on the left has short grey hair and is wearing a purple patterned top. The woman in the center has short grey hair and is wearing a blue and white patterned top. The woman on the right has long grey hair and is wearing a light-colored top with dark pants. They are all looking towards the camera. In the background, there is a kitchen counter with various items on it, including a small potted plant and some containers. A digital scale is also visible on the counter. The date and time stamp at the bottom right of the image reads "2024/10/04 13:04:39".



A photograph of an elderly woman with grey hair, smiling broadly. She is holding a brown teddy bear. In the background, another person is visible, also smiling. The setting appears to be an indoor room, possibly a nursing home or a community center.

4階で心機一軒

2班は天王寺の“てんしば”を予定していましたが、あいにくの雨予報。行き先を変更して尼崎のアマドウに昼食・買い物に出掛けました。家族さんも参加をした入居者さんもおり、普段は食事がなかなか進まなく時間が掛かっていますが、家族さんと一緒に食べ嬉しかったのか、いつもより食べる速さも、食べる量も違いました。職員もビックリでした。他入居者さんもいつもとは違う雰囲気の所で食べたからか、たくさん食べていました。



その日の昼食は、お祝いに相応しい豪華な和牛弁当を用意致しました。入居者さん全員でノンアルコールで乾杯をし、和気あいあいと食事を始めました。食べ終わつた後、「ご馳走様でした」「美味しかった」「久しぶりにビールを飲めて嬉しかった」「ありがとう」と入居者様から感謝の言葉をたくさん頂きました。

午後から家族様がどんどん来られて、14時から式典が始まりました。担当職員より90歳





A photograph showing a group of elderly people seated in a room decorated with red and white streamers. A presentation is being shown on a screen at the front of the room. The people are looking towards the screen, engaged in the activity.

毎週金曜 楽しいカラオケ大会

